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Päevakorra täiendamiseks tehti järgmised ettepanekud, kuulata ära ja arutada 8. päevakorrapunkti 
all:
8.1 Informatsioon MTÜ Võrumaa Partnerluskogu üldkoosolekule Antsla valla esindaja määramise 
ja juhatuse liikme kandidaadi esitamise kohta;
8.2 Arutada peale alatiste komisjonide moodustamist liikmete esitamist;
8.3 Kaasava eelarve arutamine;
8.4 Volikogu liikmetele meiliaadressid nimi@antsla.ee;
8.5 Kas volikogu liikmetele saata materjalid odt või pdf failidena;
8.6 Järgmise volikogu istungi aeg.

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra koos muudatustega.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 16 volikogu liiget. 

Päevakord:

1. Vallavanema valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

2. Vallavolikogu alatiste komisjonide moodustamine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

3. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

4. Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

5. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

6. Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

7. Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

8. Informatsioon MTÜ Võrumaa Partnerluskogu üldkoosolekule Antsla valla esindaja määramise 
ja juhatuse liikme kandidaadi esitamise kohta

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 



1. Vallavanema valimine

Margus Klaar: Vallavanem valitakse salajase hääletamise teel ja vallavanemaks saab volikogu 
koosseisu häälteenamuse saanud kandidaat.
Kõikidel vallavolikogu liikmetel on õigus kandidaate üles seada. Ootan kirjalikke ettepanekuid.

Kurmet Müürsepp esitas vallavanema kandidaadiks Avo Kirsbaumi, kes on töötanud nii Urvaste 
vallas kui Antsla vallas erinevatel ametikohtadel. Ta on näidanud, et on valmis ja võimeline Antsla 
vallavanema ametikohustusi täitma.
Avo Kirsbaum oli nõus kandideerima. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri ühe kandidaadiga.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna vallavanema kandidaadile, Avo Kirsbaumile. 

Avo Kirsbaum: Olen abielus, kolme lapse isa. Oman rakenduslikku kõrgharidust finantsjuhtimise 
erialal.  Olen läbinud ajateenistuse Võru Kuperjanovi jalaväepataljonis. Viimased kuus aastat olen 
töötanud kohaliku omavalitsuse süsteemis - neli aastat Urvaste valla abivallavanema ametikohal ja
natuke rohkem kui kaks aastat Antsla valla majandusspetsalisti ametikohal. Olen MTÜ 
Noorteklubi Urvaste valla noored juhatuse liige. Miks olen hea vallavanema kandidaat? Mulle 
meeldib siin elada. Ma soovin, et kõikidel teistel oleks siin hea elada. Olen hästi kursis mõlema 
endise valla oludega, inimestega. Tean, mis siin on tehtud, mis on plaanis ellu viia. Ettepaneku 
vallavanemaks kandideerida tegid mulle sõbrad, kolleegid, tuttavad ja ka siin saalis viibijad. 
Sooviksin uues vallas näha rohkem koostööd, et ükski kant ei hakkaks kiskuma väga omale poole, 
et kõik kandid oleksid võrdselt arendatud. Üheskoos suudame teha rohkem. Valla arendamist ei saa
panna üksi vallavanema või volikogu esimehe peale. Väga suur roll on ikka komisjonidel, 
komisjonide liikmetel, valla ametnikel, valla hallatavate asutuste juhtidel ja töötajatel, ettevõtjatel, 
kõikidel meie inimestel. Koos suudame hästi oma valda arendada. Meie mitteametlik 
tunnuslausegi ütleb, et Antsla om üts hää väega kotus! Hoiame seda kohta!

Airi Hallik-Konnula: Kui Sind valitakse vallavanemaks, kes hakkavad kuuluma meeskonda 
vallavalitsuses?
Avo Kirsbaum: Hetkel vallavalitsuse komplekteerimine käib. Lõplik nimekiri on sulgumata.  
Vallavalitsuses hakkab olema tõenäoliselt viis liiget. Moodustaksin vallavalitsuse eelkõige 
ametnike põhiselt. 

Kalle Nurk: Tuginedes arusaamisele, et eelmiste valimiste järel kulus uuel vallavanemal aasta 
aega, et aru saada ja parandada eelmise vallavalitsuse tegemisi. Sina oled kõigega kursis. Kas Sina 
ja Sinu poolt moodustatud vallavalitsus on võimeline kohe tööle hakkama 1. detsembrist või vajate
aega sisseelamiseks?
Avo Kirsbaum: Mul on eelis, et oman ülevaadet mõlema valla tegemistest. Ise loodan, et 4. aasta 
pärast on Antsla parem koht. Töö mõlemas majas nii Antslas kui ka Urvastes kestab 31. 
detsembrini. 2018. aasta keskel peaks aparaat töötama täispööretel.

Rohkem küsimusi vallavanema kandidaadile ei esitatud.

Volikogu esimees tegi ettepaneku häältelugemiskomisjonil samas koosseisus nagu eelmisel 
istungil - Üllar Salumets, K.-Oudekki Loone, Kaia Pruuli tööle asuda. 



Volikogu esimees kuulutas välja vaheaja.
Häältelugemiskomisjon valmistas ette hääletamissedelid. 
Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaadi nimega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja vallavanema valimised. 
Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 2 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus vallavanemaks valituks Avo 
Kirsbaum, kes sai vallavolikogu koosseisu häälteenamuse (15 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavanema valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Vallavanema 
valimine” otsusena nr 2.

2. Vallavolikogu alatiste komisjonide moodustamine

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Põhimääruse § 32 järgi on volikogul õigus moodustada alatisi ja ajutisi komisjone volikogu 
tegevuse kavandamiseks, vallavolikogule ja vallavalitsusele arvamuste esitamiseks ning 
õigusaktide eelnõude ettevalmistamiseks. 
Volikogu alatised komisjonid moodustatakse volikogu volituste kehtivuse ajaks (4. aastaks).
Ettepanek on moodustada neli alatist komisjoni:
- eelarve- ja majanduskomisjon;
- arengu- ja planeerimiskomisjon;
- haridus- ja kultuurikomisjon;
- sotsiaal- ja tervishoiukomisjon.

Evelyn Tõniste: Järsku oleks mõistlik hariduskomisjon ja kultuurikomisjon eraldi moodustada, 
arvestades sellega kui palju on viimasel ajal haridusküsimused päevakorda tõusnud?
Margus Klaar: Eelnõu oleks tulnud eelnevalt esitada. Meil on ühinemisleping kinnitatud, selle 
muutmine on pikk protsess. Kui meil tekib vajadus, siis võetakse see küsimus uuesti päevakorda.  
Selleks et komisjonid saaksid kiiremas korras tööle, peaksime täna alatised komisjonid kinnitama.

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku, moodustada neli alatist komisjoni.
Ettpaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavolikogu alatiste komisjonide moodustamine” otsusena
nr 3. 

3. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
16. oktoobril 2017. a jõustus KOKS-i § 47 lg 11, mis ütleb, et komisjoni esimees ja aseesimees 
valitakse salajasel hääletusel samaaegselt (mõlema kandidaadi nimed on ühel sedelil) ja kõigil 
volikogu liikmetel on ainult üks hääl. Komisjoni esimeheks saab kõige rohkem hääli kogunud 
kandidaat ja komisjoni aseesimeheks saab häältearvult teiseks jäänud kandidaat.

Kalle Nurk: Kui aseesimeheks osutunud volikogu liige ei ole nõus aseesimees olema, mis siis 
saab?



Kurmet Müürsepp: Alati on võimalik tagasi astuda, ka siis kui häältelugemise komisjon on 
tulemused välja kuulutanud. Teine võimalus on, et komisjoni liige ei käi kolmel järjestikusel 
koosolekul kohal ja ta arvatakse komisjonist välja.  

Margus Klaar: Palun esitage eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe kandidaadid, 
kirjalikult. 

Kurmet Müürsepp: Esitan Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe 
kandidaadiks Merike Prätz`i.  Merike on oma senise tööga näidanud, et on võimeline juhatama 
eelarve- ja majanduskomisjoni. 

Kurmet Müürsepp: Esitan Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimehe 
kandidaadiks Lehar Neve, kes on oma senise tööga näidanud, et saab esimehe äraolekul komisjoni 
juhatamisega hakkama. 

Airi Hallik-Konnula: Esitan Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe 
kandidaadiks Evelyn Tõniste.

Kalle Nurk: Esitan Antsla Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimehe kandidaadiks 
Margus Klaari. 

Lehar Neve ja Margus Klaar taandasid ennast.

Nõusoleku kandideerimiseks andsid Merike Prätz ja Evelyn Tõniste.

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe kandidaatidele.

Enesetutvustusega esines Merike Prätz. Olen olnud eelarve- ja majanduskomisjoni liige neli aastat.
Olen hästi kursis Antsla valla eelarve koostamise iga reaga. Olen ennast praeguseks kurssi viinud 
ka Urvaste valla praeguse eelarvega. Olen olnud valla eesotsas majandusküsimuste otsustamisel. 
Olen valmis eelarve- ja majanduskomisjoni juhtima.

Airi Hallik-Konnula: Komisjoni liikmed kinnitatakse komisjoni esimehe ettepanekul. Mis on Sinu 
komisjoni moodustamise põhimõtted?
Merike Prätz: Komisjon tuleb moodustada KOKS-is ettenähtud tingimustel. Arvestada tuleb 
komisjoni üldist nimekirjade jaotust. Pole veel kindel mitu liiget saab eelarvekomisjonis olema. 
Eesmärk on, et komisjon ei oleks paarisarvuline. Iga valimisnimekiri saab esitada oma soovijad ja 
selle alusel moodustatakse komisjon.

Kalle Nurk: Ühinemisraha (270 000 eurot) eest on plaanis teostada kaks Urvaste objekti. 
Mismoodi on võimalik täita ühinemislepingus toodud investeeringute plaani?
Merike Prätz: See mis on ühinemislepingus, see ei ole nelja aasta otsene eesmärk. See on meie 
tuleviku suund. Ühinemistoetus ei tule korraga vaid nelja aasta jooksul, väga erinevate 
protsentidega. See mis puudutab konkreetseid investeeringuid, lepitakse kokku arengukava 
tegevuskavaga. Vastavalt sellele vallavalitsus toimetab. 
Kõige olulisem edasiste investeeringute osas on see, milline saab olema meie tulubaas. 

K.-Oudekki Loone: Kui kõrgelt väärtustad konsensuse saavutamist? Palun selgita. 



Merike Prätz: Väga kõrgelt. Kui me komisjoni töös hakkame otsuseid hääletama, see tähendab, et 
me ei ole üksmeelel, siis see kindlasti ei ole õige. Meil on eelneva 4 aasta jooksul tulnud selliseid 
otsuseid teha, kus on tarvis hääletada. Aga pooldan läbi arutelude konsensusele jõudmist. Kui 
keegi jääb eriarvamusele, siis see on tema õigus. 

Evelyn Tõniste: Suuremate investeeringute puhul, mis puudutavad väga laia osa valla 
elanikkonnast. Kas pead oluliseks sellisel juhul rahvaküsitluse läbiviimist? 
Merike Prätz: Investeeringutest rääkides olen seda meelt, et kõige olulisem on ametnike pädevus. 
Vallavalitsus koos ametnikega peab olema valmis ettepanekud tegema, põhjendama ära 
hinnakalkulatsioonid, investeeringu prioriteetsuse ja vajaduse. Isiklikult ma iga objekti puhul 
rahva arvamuse küsimist ei poolda. 

Evelyn Tõniste: Minu taust on majandushariduse taust. Olen omandanud rakendusliku 
kõrghariduse majanduse erialal, mis muu hulgas hõlmas ka avalik-õiguslikku asutuse 
raamatupidamist ja finantsjuhtimist. Valla kodanikuna olen alati hoidnud ennast kursis eelarve ja 
eelarve muudatustega. 

K.-Oudekki Loone: Kui kõrgelt väärtustad konsensuse saavutamist?
Evelyn Tõniste: Väärtustan konsensust. Igal inimesel on õigus arvamusele, aga kui on väga 
olulised asjad mille üle hääletatakse, siis konsensus viib edasi. 

Volikogu esimees palus häältelugemiskomisjonil tööle asuda. 
VAHEAEG
Häältelugemiskomisjon valmistas ette hääletamissedelid. 
Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja eelarve- ja 
majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 3 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus eelarve- ja majanduskomisjoni 
esimeheks valituks Merike Prätz ja aseesimeheks osutus valituks Evelyn Tõniste, kes said 
vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Merike Prätz 12 häält ja Evelyn Tõniste 4 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimehe 
ja aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Alatise eelarve- 
ja majanduskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 4.

4. Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Margus Klaar: Arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees ja aseesimees valitakse samuti KOKS-i § 
47 lg 11 järgi,  nagu sai tutvustatud 3. päevakorrapunkti alguses. 

Palun esitage arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe kandidaadid, kirjalikult. 

Üllar Ahi: Esitan arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaadiks Jarek Jõela. 
Evelyn Tõniste: Esitan arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaadiks Kalle Nurga(Nurk).
Teisi ettepanekuid ei tehtud.
Jarek Jõela ja Kalle Nurk olid nõus kandideerima.



Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaatidele. 

Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimise koha pealt kavatsen seda sama prioriteeti edasi viia, mida 
enne valimisi lubasin. Et prooviks suure Antsla valla erinevad kandid pildil hoida, et areng oleks 
ühtlane. Prioriteediks on Antsla Gümnaasium ja lasteaiad, samuti vesi, kanalisatsioon ja teed 
peavad olema samuti ühtlaselt kogu vallas arendatud. 
Raivo Vallner: Kuidas ja mille kaudu kavatsete seda kõike realiseerida?
Jarek Jõela: Selles osas ei saa üle ega ümber ühinemislepingust. Tuleb koostööd teha 
maanteeametiga, et raha jõuaks sealt ka Antsla valla teede olukorra parandamiseks. Tuleb leida 
vahendeid erinevatest projektidest. 
Kalle Nurk: Mida Sa mõtlesid selle all, et hoiad Antsla valla erinevad kandid pildil?
Jarek Jõela: Eesmärk on, et arengu- ja planeerimiskomisjon teeks tööd nii, et areng oleks võrdne 
kogu Antsla vallas. 
Airi Hallik-Konnula: Kas kavatsed kaasata ka planeerimisspetsialiste komisjoni töösse, 
prioriteetide paikaseadmisse?
Jarek Jõela: Kõigepealt peaks ära kuulama Antsla valla ametnikud, siis volikogu liikmed. 
Suuremate investeeringute puhul peaks esimesena ära kuulama oma inimeste nägemused ja 
soovid. Kui jääb vajaka, siis tuleb ka spetsialiste kaasata. 

Kalle Nurk: Valla arengukava peaks olema koostatud pikema perspektiiviga. Ei tohi välja näha 
„tule kustutamisena”. Valla arengukava peaks jõudma sellisele tasemele, et kõigepealt pannakse 
arengukava paika ja siis alles planeeritakse eelarvesse. 
Raivo Vallner: Kes peaks initsiatiivi enda käes hoidma, kas komisjon või vallavalitsus, kui me 
räägime arengukavast ja kõigist perspektiividest?
Kalle Nurk: Loomulikult komisjon.
Merike Prätz: Kalle, Sa olid päris pikalt arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees. Kui kaugele 
Sinu juhtimise ajal komisjon jõudis arengukava arendustööga ja arengukava eesmärkidega. 
Kalle Nurk: Kaugele ei jõudnud sellepärast, et sel ajal olin ma opositsioonis. Meie ettepanekud 
lükati volikogus kõik tagasi. 

Volikogu esimees palus häältelugemiskomisjonil tööle asuda. VAHEAEG

Häältelugemiskomisjon valmistas ette hääletamissedelid. 
Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja arengu- ja 
planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 4 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus arengu- ja planeerimiskomisjoni 
esimeheks valituks Jarek Jõela ja aseesimeheks osutus valituks Kalle Nurk, kes said vallavolikogu 
poolthäälte enamuse. (Jarek Jõela 12 häält ja Kalle Nurk 4 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe
ja aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Alatise arengu- 
ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 5.



5. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Margus Klaar: Palun esitage sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe ja aseesimehe kandidaadid, 
kirjalikult. 

Kurmet Müürsepp: Esitan sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe kandidaadiks Lehar Neve, kes 
on olnud kauaaegne volikogu liige ja valitsuse liige. 
Esitan sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni aseesimehe kandidaadiks Lea Jõevere.

Teisi ettepanekuid ei tehtud.

Lehar Neve ja Lea Jõevere olid nõus kandideerima. 

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe kandidaatidele. 

Lehar Neve: Olen nõus kandideerima sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimeheks. Olen olnud neli 
aastat vallavalitsuse liige ja sotsiaaltööga kokku puutunud. 
Kalle Nurk: Viimasel ajal tõusis päevakorda erihooldekodu ehitamine, paljudel inimestel on 
küsimus, kuna sa oled olnud 4 aastat olnud vallavalitsuse liige ja vallavalitsus pooldas 
erihooldekodu ehitamist. 60 inimesest, kes seal hakkavad elama, kusagil 10 hakkab vabalt ringi 
liikuma. Miks vallavalitsus oli pooldaval seisukohal, kui erihooldekodu ehitamise eesmärk oli, et 
need inimesed sulanduksid ühiskonda. Kui nad on aia taga, mismoodi siis see peaks toimuma, 
miks nad siia tuuakse?
Lehar Neve: Nii palju kui ma tean, siis ei saa see olema kinnine asutus, vaid asutus, kus inimesi ei 
hoita luku taga. Pooled inimesed igapäevaselt tänaval ei liigu, sest nad ei soovi tänavatel liikuda. 

Lea Jõever: Hooldekodu olen juhtinud kümme aastat. Erivajadustega inimestega olen tegelenud 
kolmteist aastat. Sotsiaalkomisjoni tööst olen osa võtnud kaheksa aastat. Antsla valla probleemid 
on mulle teada. Urvaste valla probleemidega pean veel kurssi viima.
Airi Hallik-Konnula: Miks sa ei kandideeri sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimeheks?
Lea Jõever: Ma ei taha komisjoni tööd sellepärast juhtida, et mul on oma tööd suhteliselt palju ja 
kuna ma teen kõike üksinda, siis ei ole mul piisavalt aega. Aidata aseesimehena sobib mulle 
rohkem. Aga kui ma osutun esimeheks valituks, siis ma kannan seda koormat. 
Kalle Nurk: Kuulduste järgi ehitatakse päevakeskus välja erihooldekodu territooriumile. Mis 
seisukohal Sina oled?
Lea Jõevere: Igaüks võib teha mida tahab. Meil on päevakeskus olemas, aga me ei karda 
konkurentsi. Meie pakume praegu igapäeva toetust ja toetatud elamist. Kui midagi tehakse 
kõrvale, siis see on teretulnud, võib-olla saame hakata koostööd tegema. 

Repliik
Merike Prätz: Päevakeskuse teema tuleb kindlasti meil järgmise aasta tegevuskavva võtta. 
Üldjuhul on praktika selline, et päevakeskus võiks olla erihooldekodu majast veidi kaugemal, 
sellepärast et erihoolde inimestele on väga oluline, et nad saaksid liikuda ühest kohast teise.  

Repliik
Kalle Nurk: Jäägu see arengu- ja planeerimiskomisjoni tööks. 

Volikogu esimees palus häältelugemiskomisjonil tööle asuda. VAHEAEG



Häältelugemiskomisjon valmistas ette hääletamissedelid. 
Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 5 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni 
esimeheks valituks Lehar Neve ja aseesimeheks osutus valituks Lea Jõevere, kes said 
vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Lehar Neve 10 häält ja Lea Jõevere 6 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimehe 
ja aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- 
ja tervishoiukomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 6.

6. Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Margus Klaar: Protseduur sama. Palun esitage haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaadid, 
kirjalikult.

Üllar Ahi: Esitan haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaadiks Riho Rooni (Roon).
Kurmet Müürsepp: Esitan haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimehe kandidaadiks Üllar Salumetsa 
(Salumets).
Evelyn Tõniste: Esitan  haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimehe kandidaadiks Kaia Pruuli.

Teisi ettepanekuid ei tehtud.

Riho Roon ja Kaia Pruuli olid nõus kandideerima. 
Üllar Salumets taandas ennast. 

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaatidele. 

Riho Roon: Haridusküsimustega Urvaste vallas olen hästi kursis. Olen Urvaste kooli hoolekogu 
liige, samuti olen Kuldre kooli tegemistega kursis. Antsla kooliga kokkupuude puudub.
Hariduskomisjoni esimehena oleksin seda meelt, et meie komisjon oleks koolidele ja lasteaedadele
abiks ja nõuandvaks organiks. Asutuste siseelu peaks jääma nende juhtide ja spetsialistide 
otsustada. 
Kultuuri poolega on natuke raskem. Tulenevalt oma ametist olen kursis sellega, mis Urvaste vallas
kultuuri poole peal on toimunud ja toimub. Suuremate ürituste korraldamisel oleme vallavalitsuse 
poolt alati õla alla pannud. Arvan, et ma saan komisjoni esimehena hakkama. Millega ma hakkama
ei saa, selleks on olemas komisjoni liikmed, kes on minust pädevamad. 
Evelyn Tõniste: Mainisid, et jätaksid koolid ja lasteaiad nende juhtide juhtida. Kas Sul on plaanis 
kaasata kooli juhte komisjoni töösse?
Riho Roon: Kui nad on nõus ja kui neil on aega, siis kaasan. Peame siiski lähtuma uue KOK-si 
muudatusest, mis sätestab teatud arvu komisjoni liikmeid vastavalt valimistulemustele. Kutsuda 
saab ikka.



Kalle Nurk: Antsla Gümnaasiumi säilimine on olnud pikalt päevakorras. On Sul komisjoni 
esiehena nägemus, kuidas tegutseda, et gümnaasium jääks? 
Riho Roon: Ei ole. Kui mind valitakse komisjoni esimeheks, siis hakkan sellele mõtlema. 

Kaia Pruuli: Olen olnud neli aastat haridus- ja kultuurikomisjoni liige, kaheksa aastat Antsla 
Gümnaasiumi hoolekogu liige. Kehakultuuri poole pealt teen koostööd Kuldre kooliga juba neli 
aastat. Oman erinevaid kogemusi ja teadmisi.
Kalle Nurk: Mis Sa komisjoni esimehena teeksid teistmoodi, võrreldes eelmise nelja aastaga?
Kaia Pruuli: Kaasaksin komisjoni töösse rohkem spetsialiste.

Margus Klaar: Kuna Kaia Pruuli on häältelugemise komisjoni liige, siis palun esitada tema 
asemele keegi teine häältelugemise komisjoni liikmeks. 
Kalle Nurk: Teen ettepaneku määrata häältelugemise komisjoni liikmeks Airi Hallik-Konnula.

Häältelugemiskomisjon koosseisus Üllar Salumets, K.-Oudekki Loone ja Airi Hallik-Konnula 
valmistas ette hääletamissedelid. 

Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja haridus- ja 
kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 6 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus haridus- ja kultuurikomisjoni 
esimeheks valituks Riho Roon ja aseesimeheks osutus valituks Kaia Pruuli, kes said vallavolikogu 
poolthäälte enamuse. (Riho Roon 10 häält ja Kaia Pruuli 6 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja 
aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Alatise haridus- 
ja kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 7.
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7. Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine

Margus Klaar: Antsla valla põhimääruse § 33 lg (3) kohaselt:
1) revisjonikomisjoni liikmete valimisel võib hääletamise korraldada üheaegselt ühel 
hääletussedelil;
2) revisjonikomisjoni liikmete valimisel saab vallavolikogu liige anda kandidaadile ühe hääle ning 
tal on hääli vastavalt valitavate liikmete arvule;
3) valituks osutuvad enam poolthääli saanud kandidaadid. Kui viimasele komisjoni liikme kohale 
sai võrdselt poolthääli mitu kandidaati, viiakse nende kandidaatide vahel läbi teine hääletusvoor 
või muudetakse komisjoni arvulist koosseisu.

Margus Klaar: Palun esitage revisjonikomisjoni esimehe kandidaadid, kirjalikult.

Evelyn Tõniste: Esitan revisjonikomisjoni esimehe kandidaadiks Kaia Pruuli.
Kaia Pruuli oli nõus kandideerima.

Margus Klaar: Palun esitage revisjonikomisjoni aseesimehe kandidaadid, kirjalikult. 



Kaia Pruuli: Esitan revisjonikomisjoni aseesimehe kandidaadiks Evelyn Tõniste.
Evelyn Tõniste: Esitan revisjonikomisjoni aseesimehe kandidaadiks Raivo Vallneri (Vallner).
Kurmet Müürsepp: Esitan revisjonikomisjoni aseesimehe kandidaadiks Üllar Ahi.

Evelyn Tõniste, Raivo Vallner ja Üllar Ahi olid nõus kandideerima. 

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku sulgeda nimekiri.
Ettepaneku poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Volikogu esimees andis sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaatidele. 

Kaia Pruuli: Ma pole varem revisjonikomisjoni juhtinud. Arvan, et saan selle tööga hakkama ja 
alati on võimalik spetsialiste kaasata. 
Küsimusi ei esitatud.

Evelyn Tõniste: Toetan seda, et revisjonikomisjonis oleksid esindatud erinevad pädevused. 
Raivo Vallner: Audiitori pabereid ei oma, aga suure organisatsiooni juhina olen pidevalt selle tööga
kokku puutunud. 
Üllar Ahi: Olen mõned aastad olnud revisjonikomisjoni liige.
Küsimusi kandidaatidele ei esitatud. 

Häältelugemiskomisjon koosseisus Üllar Salumets, K.-Oudekki Loone ja Airi Hallik-Konnula 
valmistas ette hääletamissedelid. 

Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja revisjonikomisjoni 
esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 7 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus revisjonikomisjoni esimeheks 
valituks Kaia Pruuli ja liikmeteks osutusid valituks Evelyn Tõniste ja Raivo Vallner, kes said 
vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Kaia Pruuli 13 häält, Evelyn Tõniste 11 häält ja Raivo Vallner
10 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjoni 
moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Antsla 
Vallavolikogu revisjonikomisjoni moodustamine ning esimehe ja liikmete valimine” otsusena 
nr 8.

8. Informatsioon
8.1 Informatsioon MTÜ Võrumaa Partnerluskogu üldkoosolekule Antsla valla esindaja määramise 
ja juhatuse liikme kandidaadi esitamise kohta
Ettekandega esines Merike Prätz. 
MTÜ Võrumaa Partnerluskogu poolt on tulnud meile kiri, et määraksime esimesel võimalusel 
esindaja Võrumaa Partnerluskogu üldkoosolekule ja esitaksime juhatuse liikme kandidaadi.  
Kuna see on vallavalitsuse pädevus, aga uus vallavalitsus on veel kinnitamata, käsitlemegi seda 
täna informatsioonina.  



Juhatuses olevate KOV liikmete arv on praegu kolm. Peale haldusreformi jääbki kolm 
omavalitsust ja nende poolt esitatud esindajad.  Pean õigeks, et see kes esitatakse üldkoosolekule, 
saab ka juhatuse liikme kandidaadiks.  
Aivo Värton: Üldkoosolekul osaleb Urvaste valla piirkonnast 7-8 inimest.
Merike Prätz: Antsla valla piirkonnast osaleb üldkoosolekul samuti vähemalt 3 inimest.  

8.2 Arutada peale alatiste komisjonide moodustamist liikmete esitamist
Evelyn Tõniste: Kui meie eesmärk on, et komisjonid oleksid võimalikult laiapõhjalised, siis ei pea 
need komisjoni liikmed olema meie ise, vaid kaasatud võiksid olla ka vastava valdkonna 
spetsialistid. Volikogu liikmed toetasid arvamust.
Peaksime leidma võimaluse, et ka noored saaksid komisjoni tööst osa võtta, kas hääleõigusega või 
hääleõiguseta. Seda enam, et meil on noortevolikogu. 
Merike Prätz: Minu ettepanek on ka, et kaasaksime komisjonidesse noortevolikogu esindaja, aga ta
võiks olla koosseisuväline, ehk hääletamiskohustuseta. 
K.-Oudekki Loone: Pooldan heade spetsialistide kaasamist komisjonide töösse. Noortevolikogust 
peaks olema õigus nimetada üks kuni kaks esindajat komisjoni töösse. Kas nad oleksid 
hääleõiguslikud või mitte vajab kaalumist. Ühel esindajal võiks olla hääleõigus, eriti eelarvet 
puudutavates küsimustes. Oleks hea kui nad tegeleksid eelarve jagamisega. 

8.3 Kaasava eelarve arutamine
Margus Klaar: Antsla vald rakendas 2017. aastal eelarve koostamisel kaasavat versiooni, kus 
vallakodanike poolt välja pakutud investeerimisprojekt sai toetuse 10 000 euro ulatuses. 
Arenguspetsialist Kalev Joab küsib, kas volikogu on seda meelt, et jätkata kaasava eelarve 
koostamist ka 2018. aastal. Tegemist on põhimõttelise otsusega ja summa on lahtine.
Lehar Neve: Kaasav eelarve võiks olla kuni 25 000 eurot.
Airi Hallik-Konnula: Ettepanek kuni 12 000 eurot.
Kalle Nurk: Ettepanek on teretulnud, aga summadest on vara rääkida, kuna me ei tea järgmise 
eelarveaasta kulutusi ette.
Margus Klaar: Kui meil on mitu head projekti, miks me ei võiks kahte neist toetada. Mingi summa
peaks ikka kaasavaks eelarveks ette nähtud olema. 
Volikogu esimees pani hääletusele Lehar Neve ettepanek, kaasav eelarve kuni 25 000 eurot.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, 1 vastu, 2 erapooletu. 
Volikogu liikmete ettepanek oli, et kaasava eelarve vahenditeks nähtaks ette 25 000 eurot.

8.4 Volikogu liikmetele meiliaadressid nimi@antsla.ee
Nimetatud meiliaadressist oli huvitatud volikogu liige Raivo Vallner
Airi Hallik-Konnula: Mis saab Urvaste valla domeenist? Soovin, et seda ikka hoiaksime, kasvõi  
selleks, et promoda Antsla valla Urvaste turismipiirkonda. 
K.-Oudekki Loone:  Kindlasti tasub Urvaste domeen alles hoida. Ta võiks olla avalikus omandis nt
kogukonna keskuse domeen. Selle küsimuse võiks jätta kultuurikomisjonile arutamiseks. 

8.5 Kas volikogu liikmetele saata materjalid odt või pdf failidena?
Otsustati, et materjalid volikogu liikmetele saadetakse töödeldava pdf failina.

8.6 Järgmise volikogu istung toimub 14. novembril 2017. a, algusega 15.00.

Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija
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